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Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo ze dne 22. února 2017 v ČRo v 10.00 hod., zasedací 

místnost 425, Vinohradská 12, Praha 2      

 

Přítomni: Hana Dohnálková, předsedkyně Rady ČRo, Jiří Vejvoda, Tomáš Kňourek, 

místopředsedové Rady ČRo, Petr Šafařík, Ervín Kukuczka, Michal Stehlík, Miroslav 

Dittrich, členové Rady ČRo  

Omluveni: Ivan Tesař, Ivan Vodochodský, členové Rady ČRo  

Sekretariát:     Veronika Vlasáková 

Hosté:        René Zavoral, generální ředitel ČRo 

Jan Menger, ředitel regionálního vysílání 

Jiří Hošna, ředitel komunikace a vnějších vztahů ČRo 

Josef Havel, ředitel kanceláře GŘ 

 

 

1. Zahájení 

 

2. Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo 8. 2. 2017 

 

3. VZ na analýzy pro potřeby Rady ČRo - 6.minitendr - aktuální stav 

 

4. Prix Bohemia Radio Olomouc - návštěva studia ČRo Ostrava 

 

5. Setkání s vedením ČRo 10.30, René Zavoral, generální ředitel ČRo; Jan Menger, 

ředitel regionálního vysílání; Josef Havel, ředitel kanceláře GŘ; Jiří Hošna, ředitel 

komunikace a vnějších vztahů ČRo 
- Rámcový plán činnosti ČRo na rok 2017 

- příprava veřejné schůze 

- různé 

 

6.  Výroční zpráva o činnosti ČRo 2016 – aktuální stav 

 

7. Odměna GŘ za 2. pololetí 2016 

1/ Dodržování Kodexu, Statutu ČRo a Zákona o ČRo                                40 % 

2/ Dodržování usnesení Rady ČRo                                                              20 % 

3/ Kvalita předkládaných materiálů a dodržování dohodnutých termínů                                                                                                         

20%                             4/ Naplňování kandidátského projektu GŘ                                                

10 % 

5/ Podíl ČRo na trhu (share) 22, 2%                                                            10 % 

 

 

8.  Stížnosti a podněty posluchačů   

 

9. Příprava veřejné schůze 

 

10.  Různé – první jednání DK 
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1) Zahájení – H. Dohnálková zahájila jednání, program byl schválen.  

 

2) Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo 8. 2. 2017 – k zápisu s upřesněním od P. Šafaříka již 

nebyly žádné připomínky. 

 

 

3) VZ na analýzy pro potřeby Rady ČRo - 6.minitendr- aktuální stav: P. Šafařík informoval -  za 

analytickou skupinu jsem se podle domluvy z minulého jednání obrátil na ČRo s návrhy zadání  3 

analýz, aby sám ČRo vybral pořady z proudového vysílání v navrženém časovém rámci. J. Baxa, 

vedoucí analytického a výzkumného oddělení ČRo, poslal návrhy výrazného rozšíření záběru analýz 

v proudovém vysílání. Zároveň u J. Baxa navrhl u zadání na analýzu mediálního obrazu syrského 

konfliktu vyřadit celý týden 23.12.‒1.1., protože se jednalo o období Vánoc a program byl specifický. 

P. Šafařík upozornil, že právě v onom týdnu se v syrském konfliktu děly velmi závažné události (mj. 

podpis příměří), takže by nebylo vhodné vyřadit z analýzy celý poslední prosincový týden.  

Dnes byla k navrženým programům a časům schůzka analytické skupiny (AS) a ta se u první analýzy – 

návštěva dalajlamy ‒ shodla vyhovět návrhu ČRo rozšířit záběr analýzy na časy od 6 do 22 hod.; u 

druhé analýzy k rozpočtovému přebytku AS doporučuje rozšíření záběru na vysílání RŽ a ČRo Plus v  

části  6‒18:30  hod. a  navíc titulkové pořady ČRo Plus z doby 18:30‒22 hod. (tj. rozšíření, ale o něco 

méně, než navrhl J. Baxa); u analýzy k dění v Sýrii je doporučení AS stejné jako u 2. analýzy co do 

denního záběru a vypustit jen vánoční svátky (24.‒26. 12.). Pokud s takto upraveným zadáním bodu 

radní souhlasit, bude to takto oznámeno kontaktní osobě ČRo a požádáno o sdělení přibližného objemu 

zkoumaného materiálu, podle něhož bude navržen finanční strop jednotlivých analýz. Přítomní 

souhlasili s uvedeným postupem. 

P. Šafařík připomněl předchozí dohodu s vedením ČRo, že výběr a příprava zadání analýz je 

v kompetenci Rady. Poznámky, které občas zaznívají od pracovníků ČRo na veřejných prezentacích, 

že by měly analýzy mít v záběru celé vysílání, nejen vybrané pořady nebo části vysílání, nejsou podle 

P. Šafaříka relevantní, neboť u mediálních analýz je standardní zpracovávat vybrané pořady/části 

vysílání.  RČRo navíc k analýzám vybírá hlavní relace ČRo a vysílací časy, u  nichž je oprávněné 

očekávat, že se v nich ČRo věnuje závažným tématům. V zadáních navržených Radou je vždy 

explicitně uvedeno, že analytici rozebírají a hodnotí vybrané pořady. Nevyslovují tedy soudy o 

vysílání ČRo jako celku.  

H. Dohnálková shrnula stav 6. minitendru a jeho zadání, J. Vejvoda upozornil, že Rada by měla 

zadávat v analýzách časy s největší poslechovostí, ta je zásadní v ovlivňování názorů.  

P. Šafařík na závěr 3. bodu informoval, že podal se souhlasem H. Dohnálkové pro účely přípravy 

zadání analýz dotaz k vedení ČRo, u kterých pořadů ČRo jsou aktuálně zajišťovány přepisy, a 

požádalo aktuální údaje o denním vývoji (křivce) poslechovosti čtyř hlavních stanic ČRo (RŽ, Dvojka, 

ČRo Plus, Vltava).    

 

 

4) Prix Bohemia Radio Olomouc - návštěva studia ČRo Ostrava – H. Dohnálková vyzvala k debatě 

o plánované návštěvě a navrhla odjezd na festival ve středu 22. 3. dopoledne vlakem do Olomouce, 

návrat do Prahy po závěrečném slavnostním zakončení v pátek 24. 3. dopoledne. V těchto termínech se 

návštěvy zúčastní J. Dohnálková, P. Šafařík, M. Dittrich, T. Kňourek potvrdí účast tajemnici do pátku 

24. 3. 2017. 

E. Kukuczka přijede na festival již v pondělí 20. 3., J. Vejvoda bude účasten od úterý 21. 3.  

Tajemnice Rady zjistí od nepřítomných členů účast, zajistí ubytování a zjistí možná vlaková spojení. 

Závěrem se přítomní radní shodli na návštěvě studia ČRo Ostrava 23. 3. v dopoledních hodinách, jak 

navrhovalo vedení ČRo, poté by následoval společný oběd, odpoledne již návrat do Olomouce bez 

doprovodného programu. H. Dohnálková ještě požádá vedení rozhlasu o program celého festivalu. 

 

 



3 
 

5) Setkání s vedením ČRo 10.30, René Zavoral, generální ředitel ČRo; Jan Menger, ředitel 

regionálního vysílání; Josef Havel, ředitel kanceláře GŘ; Jiří Hošna, ředitel komunikace a 

vnějších vztahů ČRo 
- Rámcový plán činnosti ČRo na rok 2017 - R. Zavoral uvedl, že vystoupí s prezentací plánu na 

dnešní veřejné schůzi, jak bylo předběžně domluveno. 

- příprava veřejné schůze – H. Dohnálková se dotázala, zda o výsledcích poslechovosti Radioprojekt 

bude na dnešní VS informovat V. Hradecký a A. Pícha, což R. Zavoral potvrdil a požádal o předřazení 

bodu Rekapitulace 1. roku ve funkci generálního ředitele před bod Rámcový plán ČRo na rok 2017, 

jelikož na něj logicky navazuje, s čímž přítomní radní souhlasili.  

- různé - R. Zavoral informoval o zatím neauditovaném výsledku hospodaření ČRo za rok 2016, který 

končí přebytkem ve výši 2,1 milionu korun, v plánu investic bylo čerpáno 118 milionů z celkových 

120, investiční plán byl tak byl splněn na 98%, což se v minulosti nedařilo. Oficiální výsledky auditu 

hospodaření budou známy koncem dubna tohoto roku.  

R. Zavoral informoval o účasti na besedě u kulatého stolu v Senátu, který se věnoval autorského 

zákonu, kde tlumočil stanovisko rozhlasu. Český rozhlas je nejen držitelem, ale i nositelem autorských 

práv a výrazným plátcem, např. za rok 2015 vyplatil na autorských právech 82 milionů korun 

prostřednictvím kolektivních správců a přes 80 milionů přímo autorům; se současným zněním 

autorského zákona ČRo souhlasí, z původní verze novelizace byl vyňat, ale naštěstí se pozměňovacím 

návrhem dostal zpět. 

Dále R. Zavoral uvedl – bylo ukončeno výběrové řízení na korespondenta ČRo v USA, výměna 

současné redaktorky Lenky Kabrhelové proběhne v létě, v konkurzu s převahou zvítězil Jan Kaliba, 

který se léta profiloval jako sportovní redaktor, ale jeho stáže v USA a míra připravenosti dalece 

převyšovala další kandidáty. Druhou personální změnou je podepsaná smlouva s šéfdirigentem SOČR 

O. Lenárdem na další sezonu.  

Jiří Drahoš, který bude zřejmě kandidovat na prezidenta republiky, skončí v pořadu Jak to vidí na 

stanici Dvojka, nahradí jej Jan Jirák.  

Je plánována schůzka s vedením Parlamentních listů ohledně v poslední době hanlivých článků na 

adresu generálního ředitele; pokud nedojde k nějaké nápravě, bude GŘ reagovat žalobou za přečin 

pomluvy.  

Hana Dohnálková informovala o rozhodnutí radních v rámci návštěvy Prix Radio Bohemia zúčastnit 

se ve čtvrtek 23. 3. návštěvy ve studiu ČRo Ostrava, poté bude plánovaný oběd, ale z časových důvodů 

by již radní nezařazovali doprovodný program na odpoledne. 

J. Vejvoda pochválil seminář o rozhlasovém dokumentu včetně lektorů ze zahraničí, který proběhl 

v ČRo, a kladně hodnotil zpracování Výroční zprávy o činnosti ČRo za rok 2016, alespoň ty části, 

které redigoval. Dotázal se na zřízení 13 nových pozic v rozhlase, které byly uvedeny v pravidelném 

měsíčním přehledu informací GŘ, co je jejich náplní, R. Zavoral přislíbil zjistit. 

P. Šafařík informoval o přípravě tří zadání analýz k 6. minitendru pro Radu ČRo, od vedoucího 

analytického a výzkumného oddělení ČRo J. Baxy an. skupina radních obdržela návrh zahrnout 

proudové vysílání ve výrazně širším záběru, ale s jeho návrhem rozšířeného zadání Rada ne zcela 

souhlasí, ve 3 oblastech se Rada rozhodla původně zamýšlené analyzované vysílání rozšířit, ale ne 

v míře, kterou navrhl J. Baxa. P. Šafařík se dotázal, zda platí předchozí dohoda, že zadání analýz je 

zcela v kompetenci Rady, R. Zavoral to potvrdil.  

P. Šafařík dal do úvahy požádat vedení rozhlasu o ověření údajů, které ČRo radním zaslal jako 

upřesnění k jedné tabulce z analýzy od Newton Media; týká se to přesnosti uvedených afiliací. P. 

Šafařík zmínil jako příklad Ondřeje Konráda uvedeného v upřesnění ČRo jako externí zaměstnanec, 

přestože je O. Konrád i redaktorem některých relací. R. Zavoral vysvětlil, že většina moderátorů jsou 

externí pracovníci ČRo, nicméně přislíbil tabulku prověřit a popřípadě opravit.  

T. Kňourek se v této souvislosti dotázal se na dva komentátory ČRo - Pavla Novotného a Jana 

Moláčka, zda jsou zaměstnanci ČRo; R. Zavoral odpověděl, že P. Novotný je interní zaměstnanec a J. 

Moláček externista, ale přesné zařazení zjistí.  

J. Dohnálková informovala o nových členech DK – předsedou byl zvolen F. Hejl a místopředsedou R. 

Cholenský. R. Zavoral upozornil, že materiály, které v posledním zápise z jednání DK jsou 

požadovány -  Harmonogram veřejných zakázek a Rámcový plán činnosti ČRo na rok 2017, má Rada 

k dispozici a může je DK předat, a požádal o bližší specifikování požadavku DK - Předložení přehledu 
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výdajů za prosinec, leden, únor.  Závěrem požádal o úpravu plánovaných termínů jednání DK v květnu 

a červnu, které kolidují s pravidelným pondělním jednáním vedení rozhlasu.  

J. Hošna informoval o plánované zahraniční cestě Rady do Paříže, zahraniční oddělení ČRo oslovilo 

Radio France, k návštěvě Rady jsou vstřícní a prověřují zadané termíny, do 14 dnů by měla být známa 

zpětná vazba.  

R. Zavoral informoval o generální ředitelce polského veřejnoprávního rozhlasu, se kterou se měli 

možnost setkat i někteří radní  ‒ nyní rezignovala na svůj post, a to po celkem krátké době ve funkci; 

nový ředitel bude jmenován do 15. 3. 2017, plánované setkání na Prix Radio Bohemia proto zřejmě 

nebude reálné.  

 

 

6) Výroční zpráva o činnosti ČRo 2016 – radní projednali aktuální stav zredigovaných částí Výroční 

zprávy, dotazy a připomínky, které tajemnici zaslal P. Šafařík, byly předány H. Havlíkové z ČRo, 

která má podklady ke zprávě na starosti, termín na odpověď byla stanoven do konce týdne.  

H. Dohnálková vznesla dotaz na stav kapitoly 5, kterou rediguje P. Šafařík. Ten odpověděl, že celá 

kapitola by podle předchozí domluvy měla být stejně jako loni odevzdána později, jelikož se čeká na 

nové analýzy, které by měly být doručeny v druhé polovině března a jejich výsledky budou 

zapracovány do této kapitoly. Dosavadní analýzy P. Šafařík do 5. kapitoly zapracuje a její předběžně 

zredigovanou podobu radním pošle dříve. Tajemnice Rady informovala o jazykové korektuře, která je 

objednaná, T. Kňourek požádal ještě o jazykovou korekturu již vytištěného materiálu. Závěrem se 

radní shodli, že veškeré dosud redigované materiály budou dodány do 27. 2., 1. 3. 2017 bude 

zkompletovaný materiál bez 5. kapitoly rozeslán k vyjádření radním a poté předán k jazykové 

korektuře. T. Kňourek domluví s J. Hošnou termíny grafického zpracování, zejména 5. části, která 

bude předána nejpozději.  

 

 

7) Odměna GŘ za 2. pololetí 2016 

1/ Dodržování Kodexu, Statutu ČRo a Zákona o ČRo                                40 % 

2/ Dodržování usnesení Rady ČRo                                                              20 % 

3/ Kvalita předkládaných materiálů a dodržování dohodnutých termínů                                                                                                         

20%                             4/ Naplňování kandidátského projektu GŘ                                                

10 % 

5/ Podíl ČRo na trhu (share) 22, 2%                                                            10 % 

Proběhla debata přítomných radní ohledně stanovených kritérií.  

 

8) Stížnosti a podněty posluchačů  - T. Kňourek zopakoval stížnosti, které jsou připraveny 

k projednávání na dnešní veřejné schůzi. 

 

9) Příprava veřejné schůze – proběhla debata ke dvěma usnesením, které navrhl P. Šafařík a T. 

Kňourek. 

 

 

9) Různé – k tomuto bodu již nebyly žádné připomínky  

 

  

 

Nejbližší termíny jednání Předsednictva Rady ČRo v roce 2017: 

 

 

březen   15. 3.  13.00 jednání předsednictva     

  29. 3.  10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 
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duben   12. 4.  13.00 jednání předsednictva     

  26. 4.  10.00 jed. předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

 

květen   17. 5.  13.00 jednání předsednictva     

              31. 5.  10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

 

červen   14. 6.  13.00 jednání předsednictva     

              28. 6.  10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze  

 

  

 

 

Zapsala: Veronika Vlasáková  

Ověřovatel:  Hana Dohnálková 

 


